
Kesäasukkaiden kokous    7.7.2018 

 

Ritoniemen kartanon navetta   Muistio 

 

1. Kokouksen avaaminen 
Puheenjohtaja Nina Sarvana-Salmela avasi kokouksen. 
 
 

2. Ritoniemen taloyhtymän pehtoori Sampsa Heinonen kertoi Ritoniemen kivinavetan historiaa. 
Navetta on rakennettu 1902 ja kesäasukkaiden kokous oli vuosikymmeniin ensimmäinen julkinen 
tilaisuus, jolle ovet avattiin. Todettiin navetan olevan hieno rakennus, jota olisi syytä käyttää 
tulevaisuudessa hyödyksi.  
 

 
3. Vuorineuvos Kari Neilimon puhe kesäasukkaille 

Kari Neilimo oli koonnut mielenkiintoisen tietopaketin Ruoveden alueen kesäasukkaista ja heidän 
vaikutuksestaan kuntaan. Ruovedellä on 2700 kesäasuntoa, pysyviä asuntoja on 2400. Tämä 
merkitsee kesäasukkaiden olevan asukaskannasta enemmistöä. Keskiverto kesäasunnon koko on 
70m2. Kesäasukkaiden käyttämällä euromäärällä voidaan työllistää 50 ruovesiläistä. Kesäasukkaat 
käyttävät paikallisia palveluita. Ruovedeltä löytyy keskimääräistä paremmin varusteltuja 
kesäasuntoja. Kesäasukkaiden merkitys elinkeinorakenteeseen on erittäin merkittävä. Kehitettävää 
Neilimon mukaan olisi Ruoveden yrityspalveluissa, kulttuuriviestinnässä sekä muissa palveluissa. 
Digiajassa voisi mökkiläisille olla ”ruutu” jossa voisi päästä esittämään kysymyksiä, ns. ”kysy ja 
vastaa palsta”. Yrittäjät voisivat markkinoida suoraan kesäasukkaille enemmän. Vapaa-ajan 
asukkaille suunnattuja juttuja Ruovesi-lehdessä on hyvin, mutta vielä enemmänkin olisi hyvä saada. 
Yleisessä viestimisessä on parantamisen varaa.  
 
 

4. Kunnanterveiset 
Kunnanjohtaja Eeva Kyrönviita ja kunnanhallituksen puheenjohtaja Jouni Neste kertoivat kunnan 

ajankohtaiset kuulumiset. Markkinointiin on panostettu ajanmukaisesti enemmän internetissä, 

kunnan facebook sivuilla on jaettu Studio Ruovesi videoita. Kehityspäällikkö Sirkku Mäkelä vastasi 

kesäasukkaiden kysymykseen mistä löytyy Ruoveden yrittäjien hakemisto. Yrityshakemisto löytyy 

internetistä osoitteesta www.ruovesipalvelee.fi. Kunnan nettisivut ovat myös uudistumassa. 

Kesäasukkaat toivoivat, että sivuilla otettaisiin heidät paremmin huomioon.  

 
5. Muut asiat 

Lopuksi tehtiin kysely kesäasukkaille. Kyselyn tulokset muistion liitteenä. Vastanneiden kesken 
arvottiin 2 lahjakorttia Hopealinjoille.  
 

6. Kokouksen päättäminen 
Puheenjohtaja päätti kokouksen ja toivotti hyvää kesän jatkoa kaikille. 

http://www.ruovesipalvelee.fi/

